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Z Á Z � A M 

ze zasedání Pracovní skupiny RHSD ČR pro daně a pojištění, které se konalo 
dne 13. 6. 2011 v 13.30 hod. v budově Ministerstva financí 

Letenská 15, Praha 1, v zasedací místnosti č. 422C 
 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

Jednání zahájil a řídil vedoucí pracovní skupiny RNDr. Ladislav Minčič, CSc., MBA, 
I. náměstek ministra financí, který uvedl, že jednání pracovní skupiny bylo svoláno na 
základě doporučení ze zasedání 90. Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR 
konaného dne 20. 5. 2011, a to v souvislosti s návrhem zákona o změně zákonů v souvislosti 
se zřízením jednoho inkasního místa, který je v současné době ve vnějším připomínkovém 
řízení. Paragrafované znění tohoto návrhu bylo rozesláno dne 31. května 2011. 

I. náměstek ministra financí vysvětlil, že návrh zákona o změně zákonů v souvislosti se 
zřízením jednoho inkasního místa je třetím z pilířů daňové reformy. Prvním pilířem je 
procesní pilíř (daňový řád), který je účinný od začátku roku 2011. Druhým pilířem je 
institucionální pilíř, který představují návrhy zákona o Finanční správě České republiky a 
zákona o Celní správě České republiky. Tyto návrhy jsou v současné době projednávány 
Legislativní radou vlády, přičemž navazují na již uskutečněný krok, kterým je zřízení 
Generálního finančního ředitelství. 

I. náměstek ministra financí navrhl, aby bez úvodního slova bylo přistoupeno k projednávání 
výše uvedeného návrhu zákona. 

Program jednání: 
 
�ávrh zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho inkasního místa 
 
Proti programu jednání nebyly vzneseny námitky. 
 

Obecně: 

Ing. Boris Dlouhý, CSc. – Svaz průmyslu a dopravy ČR 

• Uvedl, že s ohledem na krátkou dobu mezi zasláním návrhu a jednáním nejsou 
připraveni předkládat konkrétní názory a připomínky, ty předloží až na plenární schůzi 
Rady hospodářské a sociální dohody ČR dne 20. 6. 2011. 

Ing. Helena Čornejová – Českomoravská konfederace odborových svazů 

• Vznesla dotaz, zda bude návrh zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením 
jednoho inkasního místa projednáván dne 20. 6. 2011 na plenární schůzi, protože 
standardní postup je, že se řeší rozpory, které vzejdou z vnějšího připomínkového 
řízení.  

• Navrhla, aby bylo jednáno o problémových okruzích, nikoliv o konkrétních 
připomínkách k návrhu. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Připomněl, že Pracovní skupina RHSD ČR pro daně a pojištění byla svolána, protože to 
doporučila plenární schůze dne 20. 5. 2011 a vyslovil souhlas s takovým pořadem 
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zasedání pracovní skupiny, kdy zástupci předkladatelů budou objasňovat dalším 
účastníkům navrhovaná řešení dotazovaných problémových okruhů. 

Ing. Boris Dlouhý, CSc. – Svaz průmyslu a dopravy ČR 

• Uvedl, že očekávali koncepční změnu, reformu.  

• Doplnil, že není vhodné, aby se neustále měnily daňové zákony.  

• Dále vznesl dotaz, jak má chápat dnešní jednání a jakým způsobem budou sociální 
partneři zapojeni do dalších podstatnějších změn. 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Omluvil prezidenta Hospodářské komory Ing. Kužela a sdělil, že tato komora má 
problém v tak krátkém termínu se vyjádřit. Doplnil, že by nerad diskutoval o 
jednotlivostech. 

• Rovněž Komora daňových poradců bude činit závěry k návrhu až v příštích týdnech. 

• Zmínil dopis ministra spravedlnosti JUDr. Pospíšila, který se týká rekodifikace 
soukromého práva a vznesl dotaz, jaký bude postup v této věci v oblasti daňových 
zákonů. 

Ing. Helena Čornejová - Českomoravská konfederace odborových svazů  

Požádala o vysvětlení k těmto konkrétním otázkám: 

• zrušení slev na dani na zdravotně postižené – dotázala se, zda jsou vytvořeny takové 
podmínky, aby zdravotně postižení našli uplatnění na trhu práce a zda je koordinován 
postup s Ministerstvem práce a sociálních věcí, 

• zrušení superhrubé mzdy – požadovala vysvětlení, proč je deklarováno, že se ruší 
superhrubá mzda, když nadále se zdaňuje pojistné, 

• jedno inkasní místo a daň z úhrnu mezd, 

• upozornila, že osoby samostatně výdělečně činné budou mít podle návrhu velmi malé 
důchody, podle jejího názoru si stát vytváří budoucí chudé skupiny obyvatel. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů 

• Položil otázku týkající se kompenzace zvýšení sazby daně z přidané hodnoty pro děti u 
osob bez příjmů (např. nezaměstnaných), když je jim zrušena možnost přivýdělku. 

• Dále vznesl dotaz ke konstrukci daně z úhrnu mezd, neboť neví, čím tato daň je, zda 
daní či pojistným nebo „daňopojistným“.  

• Poukázal na nerovnost v nastavení stropů u zaměstnanců a osob samostatně výdělečně 
činných. 

• Konečně vznesl dotaz, kdy bude veřejně přístupná daňová statistika. 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Položil otázku, jaký bude dopad návrhu na státní rozpočet. 

Ing. Boris Dlouhý, CSc. – Svaz průmyslu a dopravy ČR 

• Zeptal se na zrušení daňového zvýhodnění u investičních pobídek. Uvedl, že dnes končí 
lhůta pro připomínkové řízení novely zákona o investičních pobídkách, vypracované 



 3

Ministerstvem průmyslu a obchodu, v níž se s nimi i nadále počítá. Zajímalo ho, jak je 
tento návrh s návrhem zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho 
inkasního místa koordinován. 

 

K rekodifikaci soukromého práva: 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Uvedl, že hlavním cílem návrhu zákona je snaha vytvořit prostředí pro jedno inkasní 
místo. 

• Původní představa spočívala v tom, že bude připraven pouze nový zákon o příjmových 
daních, který upraví daně z příjmů i zdravotní a sociální pojistné, ale bylo rozhodnuto 
o jednotlivých fázích reformy. V první fázi bude využito prostředí dosud platných 
stávajících zákonů a tyto budou změněny. Aby se zamezilo častým věcným změnám, 
náměty, které měly být obsažené v novém zákoně, jsou maximálně promítnuty i do 
návrhu zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho inkasního místa. 

• Doplnil, že nový občanský zákoník a zákon o obchodních korporacích měly být dle 
očekávání Ministerstva financí účinné o dva roky později než tento návrh zákona, 
nicméně v květnu vláda rozhodla, že rekodifikace soukromého práva bude účinná již od 
1. 1. 2013. K tomuto datu musí Ministerstvo financí zároveň připravit novely všech 
daňových zákonů, dojde tak k souběhu návrhu zákona o změně zákonů v souvislosti se 
zřízením jednoho inkasního místa a doprovodného zákona k rekodifikaci soukromého 
práva.  

• Dále uvedl, že návrh zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho 
inkasního místa by z obsahového hlediska neměl v souvislosti s rekodifikací 
soukromého práva doznat změn. Otevřenou otázkou zůstává, jak a v jakém časovém 
horizontu pracovat na novém zákonu o příjmových daních. V rychlém sledu to patrně 
není správné z důvodu přehlednosti, ale práce na tomto novém zákoně pokračují. 

 

Ke zrušení slev na zdravotně postižené: 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Uvedl, že I. náměstek Šiška z Ministerstva práce a sociálních věcí konstatoval, že 
odstranění daňových slev na zdravotně postižené a zavedení kompenzací na straně 
druhé není možné vnímat čistě matematicky. Uspořená částka slev se nebude rovnat 
navýšení v kapitole Ministerstva práce a sociálních věcí. Smysl je v tom, že by mělo 
dojít k úplnému reformování prostředků poskytovaných Ministerstvem práce a 
sociálních věcí tak, aby tyto prostředky byly maximálně adresné a efektivní; dnes 
bohužel dochází k častému zneužívání těchto transferů. 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Sdělil, že toto již bylo kritizováno, návrh vzešel z Ministerstva financí, nikoli 
z Ministerstva práce a sociálních věcí, slevy se neruší z důvodu sociální politiky. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí  

• Informoval, že osobně byl účasten jednání ministra financí a ministra práce a sociálních 
věcí, na kterém bylo uvedeno, že změna není vyvolána snahou pouze odstranit výjimky 
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v daňových zákonech. Ministr práce a sociálních věcí zdůrazňoval, že vázat 
poskytování slevy na to, že je subjekt v zisku, není správné. Je důležité, aby některé 
firmy byly schopny zabezpečit takové příjmy, které umožní uplatnění zdravotně 
postižených, aby nebyli závislí na sociálních transferech. Smyslem úpravy je vytěsnit 
podporu z daňových zákonů a převést ji do oblasti sociální a poskytovat ji formou 
cílených transferů. 

Bc. Jindra Plesníková – Českomoravská konfederace odborových svazů 

• Poukázala, že debata jde do prázdna a nevede k ničemu konkrétnímu. Jedno inkasní 
místo by mělo být řešeno novým zákonem a nikoliv novelou. 

• Vznesla dotaz, proč je návrh „zaplevelen“ dalšími návrhy, neboť pak je velmi rozsáhlý. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí  

• Odpověděl, že na konci minulého roku bylo rozhodnuto, že maximum toho, co by mělo 
být součástí nové právní úpravy, se vnese do stávajícího prostředí, pokud to bude 
možné. Návrh zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho inkasního 
místa tak neobsahuje pouze návrhy související s jedním inkasním místem. 

Ing. Stanislav Špringl - ředitel odboru 15 Ministerstva financí 

• Sdělil, že novelou zákona o daních z příjmů č. 346/2010 Sb. se zrušilo ustanovení § 35 
odst. 1 písm. c), a to z důvodu jeho zneužívání a obcházení. Tento důvod však není 
důvodem pro zrušení ostatních písmen tohoto ustanovení. 

• Vysvětlil, že zadáním byla minimalizace počtu daňových výjimek, proto je snaha 
převést tuto působnost na Ministerstvo práce a sociálních věcí, které s takovým 
návrhem souhlasilo. Nebylo úmyslem zrušení slev nekompenzovat. 

 

K zrušení superhrubé mzdy a daňovému zatížení osob samostatně 
výdělečně činných: 

Ing. Martin Jareš, Ph.D. – ředitel odboru 25 Ministerstva financí 

• Sdělil, že pokud hovoříme o zrušení superhrubé mzdy, je nejprve nutné říci, co je 
superhrubá mzda. Nově nebude základem superhrubá mzda (tj. hrubá mzda zvýšená o 
pojistné placené zaměstnavatelem), ale pouze hrubá mzda. 

• Hrubá mzda nebude snižována o pojistné hrazené zaměstnancem, a to z důvodu 
harmonizace základů daně z příjmů fyzických osob a zdravotního a sociálního 
pojistného. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů 

• Uvedl, že se domnívá, že taková právní úprava nemá smysl, pojistné by se mělo od 
hrubé mzdy odečítat a sazba daně by měla být cca 23 %. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Konstatoval, že právě z důvodu harmonizace základů byla zvolena varianta, že 
zdraovtní a sociální pojistné i daň z příjmů fyzických osob se platí z hrubých příjmů. 
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Ing. Miroslav Jára - Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR 

• Uvedl, že se nepromítly připomínky pracovní skupiny k tezím. 

• Připomněl, že sociální a zdravotní pojistné bylo odčitatelným nákladem, ale nově se to 
nepřipouští, v podstatě tak dochází k dvojímu zdanění příjmu. 

• Upozornil na svou připomínku z minulého zasedání, že zrušením benefitů budou 
postiženy celé oblasti – restaurace, ubytování, rekreační činnost a další, a tím dojde 
k poklesu spotřeby. 

Ing. Jana Říská – Asociace samostatných odborů 

• Vznesla dotaz, proč je jiné zastropování u sociálního a zdravotního pojistného. Podle 
jejího názoru by zastropování mělo být stejné. 

• Navrhla nad stropy navýšit sazbu daně z příjmů fyzických osob. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Uvedl, že původní záměr byl stejné stropy u sociálního i zdravotního pojistného, 
nicméně autoři návrhu zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho 
inkasního místa jsou tři ministerstva a předložený návrh zohledňuje společnou dohodu 
těchto ministerstev, mj. i ohledně předpokládaného výnosu pojistného.  

Ing. Miroslav Jára - Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR 

• Upozornil, že už čtyři roky je zkreslena statistika hrubých mezd, které stoupají, ale čistá 
mzda klesá. K poklesu čisté mzdy směřuje i předmětný návrh zákona. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Odpověděl, že dochází k přesunu 2 % u zdravotního pojistného od zaměstnavatele k 
zaměstnanci, což opravdu snižuje čistou mzdu. Ale jinak návrh zákona o změně zákonů 
v souvislosti se zřízením jednoho inkasního místa výslovně neobsahuje parametr, který 
snižuje čistou mzdu. 

• K dotazu Ing. Fassmanna ohledně zrušení benefitů a jejich kompenzace zavedením 
slevy na dani ve výši 3.000,- Kč ročně uvedl, že návrh je nutné posuzovat 
makroekonomicky, nikoliv na úrovni jednotlivých zaměstnanců. 

• Konstatoval, že dotazu rozumí jako námětu, aby bylo možné slevu na dani odečítat do 
mínusu, tj. zavést obdobu daňového bonusu jako u vyživovaných dětí. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů  

• Interpretaci I. náměstka odmítl, neboť by bylo vytvořeno „monstrum“ obdobné 
dnešnímu daňovému zvýhodnění na vyživované dítě. V takovém případě by se 
rozhodně nejednalo o zjednodušení daňového systému. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Konstatoval, že je překvapivé, že připomínku ke snížení odvodové zátěže osob 
samostatně výdělečně činných a tím ke snížení výše jejich důchodů, vznáší odbory. 

• Informoval, že ministři financí, práce a sociálních věcí a zdravotnictví zvolili toto 
řešení, tj. nižší odvodové zatížení svázané s nižšími transfery z rozpočtu. Legitimní jsou 
i jiná řešení, např. zvýšit odvodové zatížení těchto osob, ale takový postup zvolen nebyl. 
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Mgr. Jiří Král - Ministerstvo práce a sociálních věcí 

• Sdělil, že nelze vyloučit, že Ministerstvo práce a sociálních věcí, přestože je 
spoluautorem balíčku novel, k odvodovému zatížení osob samostatně výdělečně 
činných a snížení výše jejich důchodů, bude mít připomínku.  

Ing. Břetislav Ošťádal - Svaz průmyslu a dopravy ČR 

• Podotkl, že osoby samostatně výdělečně činné si samy musí uvědomit, že na důchodové 
pojištění platí málo a musí se na to připravit. Kdo bude chtít vyšší důchody, bude si 
muset připlácet. 

Ing. Ludmila �utilová – Svaz průmyslu a dopravy ČR 

• Poukázala, že daně u osob samostatně výdělečně činných se zvýší na 19 %, kompenzací 
je snížení pojistného, neboť se jim nemění daňový základ. Nicméně navíc dojde ještě ke 
snížení důchodů, tato skutečnost by měla být zdůrazněna v důvodové zprávě. 

Mgr. Jiří Král - Ministerstvo práce a sociálních věcí 

• Sdělil k připomínce Ing. Ošťádala, že stejnou logikou bychom mohli zrušit povinné 
důchodové pojištění. 

• Doplnil, že návrhem na nižší důchody osob samostatně výdělečně činných opouštíme 
to, k čemu dospěla vyspělá západní společnost.  

• Všechny státy, které mají problémy s rozpočtem, mají velmi vysoký podíl osob 
samostatně výdělečně činných. 

• U osob samostatně výdělečně činných se fakticky dostáváme k dobrovolnému 
pojistnému, a to v souvislosti se zavedením druhého pilíře v rámci důchodové reformy. 

 

Ke kompenzacím zvýšení snížené sazby daně z přidané hodnoty: 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• K dotazu Ing. Fassmanna ke kompenzacím za zvýšení sazby daně z přidané hodnoty, 
uvedl, že dotaz se netýká tohoto návrhu, ale tzv. sazbové novely zákona o dani z přidané 
hodnoty, a proto si není jist, zda o tom diskutovat. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů  

• Konstatoval, že zvýšení sazby daně z přidané hodnoty dopadne i na ty, co si 
nevydělávají (např. nezaměstnaní), kteří si nemohou přivydělávat, tudíž si nemohou 
vytvořit základ pro odpočet daňového bonusu. 

• Vznesl připomínku, kdo bude zvýšení sazby daně z přidané hodnoty kompenzovat 
dětem osob, co nedosáhnou na daňový bonus. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Odpověděl, že kompenzace v sazbové novele jsou dvojího typu. Jednak se jedná o 
zvýšení daňového zvýhodnění na vyživované dítě, které je obsahem návrhu sazbové 
novely, a jednak se bude jednat o kompenzace na úrovni sociálních transferů 
odvozených od životního, resp. existenčního minima. 

Mgr. Jiří Král - Ministerstvo práce a sociálních věcí 

• Informoval, že od 1. 1. 2012 dojde k výraznému zvýšení životního minima, cca o 11 %. 
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K dani z úhrnu mezd: 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Právní úprava daně z úhrnu mezd je dále upravována a řešena, přičemž je snaha právní 
úpravu upřesnit, a to zejména s ohledem na mezinárodní prvek. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů  

• Sdělil, že nerozumí tomu, proč se daň z úhrnu mezd jeví jako daň a pak se „překlopí“ do 
pojistného. 

• Doplnil, že vůbec nechápe, proč se zavádí takové „monstrum“, k čemu to pomůže. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Vysvětlil, že se jedná o zjednodušení systému, lze namítat, že je tam celá řada detailů, 
které je nutné vyřešit, ale komplexně je zavedení této daně zjednodušením. 

• Zdůraznil, že pojistné je odváděno v podobě daně, přičemž zaměstnavatel je 
poplatníkem této daně. 

• Doplnil, že když se jedná o daň, mohla by v budoucnu sloužit jako nástroj pro případné 
snižování ceny práce formou zavedení slev nebo odčitatelných položek této daně. 

Ing. Miroslav Jára - Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR 

• Uvedl, že rozumí této argumentaci. Podle jeho názoru je lepší daň z úhrnu mezd 
s rozpočtovým určením na pojištění. 

Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů  

• Požadoval zavedení klasické daně a nedělat z daně zase pojistné. 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Sdělil, že také nerozumí, proč se míchají pojmy daň a pojistné. 

• Uvedl, že naopak nechápe, proč se nesjednotily některé jiné pojmy např. 
„zaměstnavatel“. 

Mgr. Jiří Král - Ministerstvo práce a sociálních věcí 

• Konstatoval, že to by bylo možné v novém zákoně, ale předmětný návrh není nový 
zákon, jsou to pouze novely právních předpisů. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Připustil, že daň z úhrnu mezd není pouhou parametrickou změnou a je tak obtížněji 
vstřebatelná ve stávajícím prostředí. 

• Ujistil přítomné, že experti všech tří ministerstev udělají vše pro to, aby daň z úhrnu 
mezd byla pojata tak, aby přinesla mnohem více užitku než eventuálních problémů. 

Ing. Martin Jareš, Ph.D. – ředitel odboru 25 Ministerstva financí 

• Informoval, že rozpočtový dopad daně z úhrnu mezd není cca 10 mld. Kč, jak namítl 
Ing. Fassmann. 

• Je to důsledek možného zvýšení mezd v důsledku zvýšení zdravotního pojistného 
zaměstnanců o 2 %. Vycházelo se z modelového propočtu, že cca 60 % zaměstnavatelů 
mzdy nezvýší a cca 40 % ano. 
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Ing. Martin Fassmann – Českomoravská konfederace odborových svazů  

• Zhrozil se, že je situace ještě horší, než předpokládal. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Uvedl, že snižování pojistného zaměstnavatelem a jeho přesun k zaměstnanci bude 
kompenzován ve státní správě přiměřeným zvýšením mezd. 

 

K dopadům návrhu zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením 
jednoho inkasního místa: 

Mgr. Ing. Petr Frisch – Unie zaměstnavatelských svazů 

• Podle jeho názoru Ministerstvo financí nemá zpracovány dopady návrhu zákona. 

• Reforma nesnižuje vedlejší náklady práce zaměstnavatelů, neboť nově budou platit daň 
z úhrnu mezd i z dosud osvobozených příjmů zaměstnanců. 

• Většina zaměstnavatelů nebude mít nižší náklady práce, většina zaměstnanců nebude 
mít vyšší čistou mzdu. 

• Uvedené demonstroval na konkrétním příkladu. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Reagoval, že se jedná o zobecnění poznatků na mikroúrovni, ale celkové daňové 
zatížení měřené daňovou kvótou by se nemělo zvyšovat. V úhrnu by mělo dojít k jeho 
snížení. Je však zřejmé, že v jednotlivých konkrétních případech může být daňové 
zatížení vyšší. 

• Doplnil, že k razantnějšímu snižování nákladů práce se vláda, s ohledem na cílené 
snižování rozpočtových schodků neodhodlala. 

 

K novele zákona o dani dědické, dani darovací a dani z převodu 
nemovitostí: 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Uvedl, že by přece jen rád prodiskutoval jeden detail - nechápe, proč se ruší zrušení 
osvobození vkladů do společností od daně darovací. Nyní to v novém návrhu není a 
nenašel to ani v důvodové zprávě. 

• Sdělil, že Komora daňových poradců vznese ohledně osvobození vkladů připomínku. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Konstatoval, že záměrem předkladatelů není věcná změna u osvobození vkladů do 
společností od daně darovací. 

 

K daňové statistice: 

Ing. Martin Jareš, Ph.D. – ředitel odboru 25 Ministerstva financí 

• Uvedl, že daňová statistika bude zveřejněna na internetových stránkách Ministerstva 
financí. 
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Ke snížení registračního prahu pro plátce daně z přidané hodnoty: 

Ing. Helena Čornejová – Českomoravská konfederace odborových svazů 

• Vznesla dotaz, proč se snižuje obrat u povinné registrace k dani z přidané hodnoty. 
Vyslovila obavu, že tato navrhovaná úprava bude likvidační pro neziskové subjekty. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Vysvětlil, že je to v rámci přechodu od přímého k nepřímému zdanění. 

• Doplnil, že ve většině zemí Evropské unie je registrační práh výrazně nižší – např. 5 tis. 
EUR ročně. 

 

K investičním pobídkám: 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Uvedl, že záměr o zrušení slevy na dani související s investičními pobídkami byl v zimě 
akceptován ministrem průmyslu a obchodu. 

 

K osvobození členských příspěvků: 

Ing. Jiří �ekovář – Komora daňových poradců 

• Vznesl dotaz k důvodu změny ustanovení § 19 odst. 1 písm. a) zákona o daních 
z příjmů. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Vysvětlil, že by měl být zachován tzv. zákon daňové hmoty, tj. buď je členský 
příspěvek daňovým výdajem poskytovatele a poté je zdaněn u příjemce, anebo je takový 
příspěvek nedaňovým výdajem u poskytovatele a poté je u příjemce osvobozen. Cílem 
předkladatelů je eliminovat co nejvíce daňových distorzí. 

• Konstatoval, že pokud to takovým způsobem není promítnuto v návrhu zákona o změně 
zákonů v souvislosti se zřízením jednoho inkasního místa, bude to takto upraveno. 

 

Obecně: 

Ing. Jaromír Schubert - Unie středního stavu 

• Uvedl, že reforma je nevyhnutelná, celkově je reforma krokem správným směrem, 
ovšem s některými dílčími kroky ne zcela souhlasí. 

• Upozornil, že u příjmů z pronájmu a ostatních příjmů vzroste daňové zatížení díky 
změně sazby z 15 % na 19 %, tj. zvýší se daňové zatížení u těchto osob o 27 %. 

Ing. Miroslav Jára - Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR 

• Vznesl dotaz, zda je počítáno s tím, že dojde ke změně postavení zaměstnavatele a 
zaměstnance při platbě sociálního pojistného. 
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R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Odpověděl, že úprava není konstruována tak, aby byla zeslabena pozice zaměstnavatele 
při odvodu pojistného. Jedná se o postavení plátce pojistného, nikoliv jeho poplatníka. 

• Doplnil, že u daně z úhrnu mezd bude zaměstnavatel v postavení poplatníka. 

K zákonu o finanční správě České republiky: 

Ing. Jana Říská – Asociace samostatných odborů 

• Dotázala se na stav legislativních prací na institucionálním pilíři reformy. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Odpověděl, že v současné době návrh zákona o Finanční správě České republiky byl 
projednán v Legislativní radě vlády, materiál je přepracováván na základě jejího 
doporučení. Koncem června se předpokládá opětovné projednání v Legislativní radě 
vlády a pak bude návrh předložen do vlády ke schválení. 

Ing. Jana Říská – Asociace samostatných odborů 

• Vznesla konkrétní dotaz k převodu plateb na jiný osobní daňový účet. 

Ing. Jan Knížek – Generální finanční ředitelství 

• Odpověděl, že úprava v daňovém řádu je obdobná jako v zákonu č. 337/1992 Sb., daný 
dotaz je možné řešit individuálně v rámci pracovních porad daňové správy a nikoliv na 
pracovní skupině RHSD. 

�a závěr: 

Ing. Stanislav Špringl - ředitel odboru 15 Ministerstva financí 

• Oznámil, že bod 55 části první zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením 
jednoho inkasního místa bude vypuštěn, neboť byl zařazen omylem, proto jej není třeba 
připomínkovat. 

R�Dr. Ladislav Minčič, CSc., MBA - I. náměstek ministra financí 

• Poprosil, aby v rámci vnějšího připomínkového řízení bylo přistupováno k návrhu 
zákona o změně zákonů v souvislosti se zřízením jednoho inkasního místa 
konstruktivně. 

 

Jednání bylo ukončeno v 16:50. 

V Praze dne 13. 6. 2011 

Zapsali: 

JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

zástupce ředitele odboru 32 Ministerstva financí 

Ing. Zuzana Gajewská 

tajemnice I. náměstka ministra financí 

Schválil: 

RNDr. Ladislav Minčič, CSc., MBA 

I. náměstek ministra financí 


